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Карупцыя

рэзаНаНс КулЬтура

у цэтры ўВаГІ

10 жніўня адбылося пасяджэнне 
акруговай камісіі, на якім былі 
зарэгістраваны чатыры кандыдаты 
ў дэпутаты Палаты прадстаўнікоў 
Нацыянальнага сходу Рэспублікі 
Беларусь шостага склікання:

Іваноў Павел Юр’евіч, менеджар 
па продажах, жыве ў г. Гарадок 
Віцебскай вобласці, член Ліберальна-
дэмакратычнай партыі;

Лыхалат Максім Аляксандравіч, 
галоўны спецыяліст 
землеўпарадкавальнай службы 
Гарадоцкага райвыканкама, які 
жыве ў г. п. Езярышча Гарадоцкага 

раёна Віцебскай вобласці, член 
Камуністычнай партыі Беларусі;

Міраш Віктар Вікенцьевіч, 
намеснік генеральнага дырэктара 
ААТ «Віцебская бройлерная 
птушкафабрыка», жыве ў г. Гарадок 
Віцебскай вобласці, беспартыйны;

Сямашка Валерый Аляксеевіч, 
кіраўнік фізічнай культуры аграрнага 
каледжа УА «Віцебская ордэна „Знак 
Пашаны“ акадэмія ветэрынарнай 
медыцыны», жыве ў в. Лужасна 
Віцебскага раёна, член Беларускай 
патрыятычнай партыі.

а. прылуцкі

Па Гарадоцкай выбарчай акрузе чацвёра грамадзян 
зарэгістраваны кандыдатамі ў Палату прадстаўнікоў. Сярод 
кандыдатаў ў Палатку — тры чыноўніка з Гарадка, адзін з 
Віцебскага раёна і ніводнага з Шумілінскага.

Шумілінцам 
не давяраюць 

дэпутацтва
Падставай для крымінальнай справы 

стала праверка прадпрыемства 
«Шумілінскі райаграсэрвіс». 
Спецыялісты Камітэта дзяржаўнага 
кантролю правялі яе сумесна з 
супрацоўнікамі рэгіянальнага 
ўпраўлення па барацьбе з 
арганізаванай злачыннасцю і 
карупцыяй.

У ходзе праверкі было ўстаноўлена, 
што ў красавіку 2014 года па ўказанні 
першага намесніка старшыні 
райвыканкама работнікі Шумілінскага 
райаграсэрвісу заключылі з ім 
дагавор найму жылога памяшкання 
камерцыйнага выкарыстання 
дзяржаўнага жыллёвага фонду 
з парушэннем патрабаванняў 
заканадаўства. У чыноўніка адсутнічала 
права займаць гэтую 3-пакаёвую 

кватэру.
Пазней наймальніка неабгрунтавана 

змянілі і заключылі адпаведны дагавор 
найму, пасля чаго кватэру прадалі сыну 
намесніка старшыні, які не з'яўляўся 
работнікам аграсэрвісу і не меў ніякіх 
правоў на жыллё. Крымінальная 
справа ўзбуджаная па ч.3 арт.426 КК 
Беларусі (перавышэнне ўлады або 
службовых паўнамоцтваў).

У Дзяржкантролі адзначылі, што 
гэтыя дзеянні прычынілі значны шкоду 
правам і інтарэсам грамадзян, якія 
маюць патрэбу ў паляпшэнні жыллёвых 
умоў, а таксама дзяржаўным інтарэсам 
- жыллё было незаконна выведзена з 
дзяржаўнага жылфонду.

А Шумілінскі райаграсэрвіс быў 
аштрафаваны на 200 базавых велічынь 
(4200 рублёў).

Першы намеснік старшыні Шумілінскага райвыканкама 
незаконна набыў кватэру для ўласнага сына. Крымінальную 
справу за перавышэнне ўлады або службовых паўнамоцтваў у 
дачыненні да чыноўніка распачаў пракурор раёна.

Кватэра для сына

Уласна кажучы, у Германіі яны ніяк і не 
нашумелі, а да гомасексуальнай рэкламы 
«Славянскі прадукт» ніяк не датычыцца.

Як распавёў намеснік дырэктара па 
вытворчасці ўнітарнага прадпрыемства 
«Славянскі прадукт» Яўген Салдатаў, 
у нямецкіх гарадах дадзеная рэклама 
ніякага ажыятажу не выклікала:

“Я адразу стэлефанаваўся з нямецкімі 
калегамі і спытаў, як у іх рэагуюць на 
гэтую рэкламу. На што яны адказалі, што 
іх людзей яна ніяк не здзіўляе”.

Такім чынам, вядомы зараз на ўсю 
Беларусь нямецкі рэкламны білборд, 
прызначаны выключна для нямецкага 
спажыўца, выклікаў шмат шуму ў нашай 
краіне. Яшчэ б, Not The Russian Standard, 
як і гаворыцца ў рэкламным подпісе: 
“Што тычыцца гарэлкі, мы любім Расею. 
Што ж тычыцца любові, у нас не рускі 
стандарт”.

Для саміх кіраўнікоў прадпрыемства 
такі вялікі інтарэс стаў нечаканым:

“Мы да гэтага часу смяёмся, калі 
даведаліся пра ўсё гэта, а даведаліся мы 
ад нашых беларускіх інфармацыйных 
агенцтваў. Не бачу тут нічога 
звышнатуральнага, на чым варта было 
б спыняцца і раскручваць. Нават калі і 
ёсць рэклама, яна да рынку Беларусі не 
мае ніякага дачынення”.

Здзіўленне кіраўніцтва прадпрыемства 
заключаецца не столькі ў самім змесце 
рэкламы, колькі ў тым, што СМІ і 
грамадскасць не могуць у гэтай сітуацыі 
звярнуць увагу на самае галоўнае:

“Цяпер нам крыўдна, што паднялі 
толькі гэтую шуміху, а тое, што наша 
прадпрыемства выпускае добрую 
прадукцыю, не толькі «Partisan», якая 
карыстаецца попытам на рынках 
Канады, Кітая, Латвіі, Літвы – на гэта ніхто 
не звяртае ўвагі. Гарэлка «Славянскае 
Золата" Люкс "» ў Канадзе на незалежнай 

дэгустацыі заняла першае месца, і ў 
нас ёсць адпаведны сертыфікат. Мы 
маем мноства медалёў на ўсю нашу 
прадукцыю.

У нас самае маленькае прадпрыемства 
па Беларусі ў галіне, і па колькасці 
працуючых, і па аб'ёме выпускаемай 
прадукцыі. Таму магу сказаць з 
упэўненасцю, што мы выжываем 
менавіта з-за якасці. З нашымі беларускімі 
гігантамі, якія выпускаюць алкагольную 
прадукцыю, змагацца складана”.

Як гэта не падасца дзіўным, дадзенае 
вядомае ў свеце прадпрыемства, якое 
знаходзіцца ў раённым цэнтры Віцебскай 
вобласці горадзе Шуміліна, займае ўсяго 
60 сотак зямлі. Яму належаць такія 
вядомыя брэнды, як «Сяброўка», «Сібір», 
«Новая». А вось «Partisan» ужо нямецкі 
брэнд, адсюль і не цалкам прымальная 
для беларусаў рэклама: 

“Рэклама належыць нямецкаму 
ўласніку брэнда «Partisan», мы ж 
займаемся толькі вытворчасцю гэтай 
гарэлкі. А да рэкламы і прасоўванні 
ніякага дачынення не маем”.

Галоўнае для прадпрыемства, як 
адзначае Яўген Салдатаў, выпуск 
якаснага прадукту. А ўжо ўласнікі 
брэнда вызначаюць, якім чынам яго 
рэкламаваць:

“Нашы нямецкія кампаньёны, вядома 
ж, людзі сучасныя, яны шукаюць новыя 
і цікавыя шляхі. Яны доўга выбіралі 
якасны прадукт, а ім трэба была такая 
якасць, калі, як кажуць яны самі, сам 
выпіў і не зморшчыўся. Гэта значыць 
мяккая і смачная гарэлка. І мы па гэты 
дзень выпускаем гэты прадукт, якім яны 
задаволеныя”.

Па ўсёй відаць, што звалілася, хай 
і скандальная вядомасць, аднак 
прадпрыемству не пашкодзіць. Такі 
ўжо закон СМІ: не важна, што менавіта 

кажуць, важны факт таго, што кажуць. 
Па слядах інфармацыйнага ажыятажу ў 
патэнцыйных пакупнікоў цяпер будзе 
нагода звярнуць асаблівую ўвагу і на 
сапраўдныя вартасці «Славянскага 
прадукта». Вядома ж, беларускае 
грамадства з'яўляецца пераважна 
кансерватыўным і традыцыяналісцкім, 
і тое, што ў Германіі можа ўспрымаецца 
як іронія, у нас часта бачыцца як 
“падрыванне каранёў». Тым не менш, 
па словах Яўгена Салдатава, для 
«Славянскага прадукта» галоўным 
заўсёды будзе прыярытэт якасці, а 
індывідуальнае меркаванне з нагоды 
зместу рэкламы кожны мае права мець 
сваё:

“У кожнага з нас ёсць асабістае 
меркаванне па гэтым пытанні. Пазіцыя 
нашага прадпрыемства: мы робім 
якасны прадукт, які заваёўвае на рынках 
Германіі, Аўстрыі, Швейцарыі сваё 
месца на паліцах. А на тое, якім чынам 
адбываецца прасоўванне, мы ніяк не 
ўплываем.

Афіцыйнае стаўленне нашага 
прадпрыемства з'яўляецца 
нейтральным. Вядома, асабіста я 
супраць гэтай інфармацыйнай шуміхі 
ў Беларусі, якая разгарнулася вакол, і 
лічу яе ненатуральнай. Нічога добрага 
я тут не ўбачыў, ды і піярыць дадзеныя 
«меншасці» я не згодны. Ва ўсім гэтым 
прысутнічае пэўны піяр ...”

Напрыканцы адзначым, што геаграфія 
распаўсюджвання «Славянскага 
прадукту» сапраўды шырокая, гэта 
Германія, Расія, Украіна, Беларусь, 
Кітай, Канада, Швейцарыя, Аўстрыя, 
Латвія, Літва, Казахстан, Азербайджан. 
У цяперашні час ідуць перамовы аб 
пастаўках у В'етнам. Так што сутыкненне 
з культурнымі стандартамі, якія 
з'яўляюцца для большасці прадстаўнікоў 
беларускага грамадства нязвыклымі, 
наўрад ці будзе ў цяперашні час нечым 
сенсацыйным. 

vkurier.by

Намеснік дырэктара па вытворчасці Шумілінскага прад-
прыемства распавядае аб становішчы спраў вакол нашумелых 
рэкламных білбордаў ў Германіі.

 “славянсКі прадуКт” не Шумеў

Безумоўна, трапіць на конкурс 
такого ўзроўню няпроста. Дабіцца 
міжнароднага прызнання можна толькі 
цаной нястомнай працы і бясконцых 
репетыцый. Менавіта таму патомны 
музыка Вольга Скорынава ніколі не 
расстаецца са своім інструментам і 
па-сапраўднаму апантаная любоўю да 
музыкі. А завітаць на радзіму Моцарта 
– гэта мара і гонар для кожнага 
музыканта. 

У аўстрыйскім Зальцбургу перад 
публікай і прадстаўнічым журы Вольга 
Скорынава выканала «Прэлюдыю і 
Алегра» Ф. Крэйслера, «Вальс № 7» 
Ф. Шапэна і «В лунном сиянии» В. 
Малярова. Выкананне гэтых твораў 
дало ёй магчымасць стаць пераможцам 
у намінацыі «Інструментальная 
музыка».

Перамога нашай зямлячкі праславіла 
не толькі Шуміліна, але і наогул усю 
краіну. Цалкам магчыма, што цяпер у 
Еўропе наша мястэчка будзе вядома 
не інакш, як пра той край, адкуль 
паходзяць таленавітыя цымбалісты. 

Варта дадаць, што Вольга Скорынава 
скончыла Віцебскі музычны каледж 
імя І. І. Салярцінскага і набірае вучняў 
у клас цымбал у Шумілінскай дзіцячай 
школе мастацтваў. 

алесь прыбярэжны

Малады музыкант Вольга 
Скорынава выйшла ў фінал 
міжнароднага музычнага 
конкурсу, які прайшоў 
у аўстрыйскім горадзе 
Зальцбург. У конкурсе бралі 
ўдзел музыканты з розных 
краін свету.

ШумілінсКая 
цымбалістКа 
ў Зальцбургу
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зДарэННІ, КрымІНал

• Каб атрымліваць кожны 
нумар газеты «Cвітанак» 
паведаміце рэдакцыі аб 
гэтым – зрабіце бесплатную 
падпіску. Калі не жадаеце 
атрымліваць газету, то 
патэлефануйце. 

• Калі прачыталі  “Cві-
танак”, то калі ласка, 
перадайце знаёмым.

• Наша газета стала 
размяшчаецца на партале 
http://kamunikat.org, дзе 
зацікаўленыя грамадзяне 
могуць яе спампаваць са 
старонкі: http://kamu-
nikat.org/svitanak.html для 
далейшага выкарыстання 
яшчэ да з’яўлення газеты 
на паперы.

  спОрт

  эКаНОмІКа

Турнір адбыўся ўжо 
ў чацвёрты раз, раней 
пераможцамі станавіліся 
футбалісты з Наваполацка, 
Шуміліна і Мікіціхі.

За перамогу змагаліся ўсяго 
пяць каманд – «Наваполацк», 
«Форвард», «Обаль», 
«Шуміліна» і «Гарадок»

ФК «Шуміліна», які выступаў 
у эксперыментальным 

складзе, пасля перамогі па 
пенальці над наваполацкімі 
футбалістамі ўпэўнена ішоў да 
перамогі.

Аднак удача была побач, 
але прайшла міма: у матчы 
супраць «Форварда», у якім 
сабраліся маладыя шумілінскія 
футбалісты, здарылася 
неспадзяванка – моладзь 
вырвала перамогу ў асноўны 

час. Такі вынік вывеў на 
першае месца «Наваполацк», 
другое месца дасталася ФК 
«Шуміліна», трэцяе занялі 
абальчане.

Вынікі турніры па ачках:
1. Наваполацк – 10 ачкоў
2. Шуміліно      –    8 ачкоў
3. Обаль             –    6 ачкоў
За ФК «Шуміліна» гулялі: 

варатары Барысаў П., Духовіч 
А., палявыя гульцы Ананьеў Д, 
Архіпаў А., Ходюш А., Дашкевіч 
І., Саўчанка А., Мазанкоў А.

алесь прыбярэжны

У аграгарадку Амбросавічы адбылося адкрытае 
першынство раёна па пляжным футболе, у якім 
ФК «Шуміліна» заняў другое месца

пляжны футбол

Увогуле, падчас другога 
круга абласнога першынства 
па футболе ў групе «А» наша 
каманда стартавала з поспехам.

6 жнівеня ФК «Шуміліна» 
згуляў гасцявы матч з ФК 
«Шаркоўшчына». На гэты раз 
нашы футбалісты перамаглі 

сапернікаў з лікам 4:1.
Галы ў вароты «Шаркоўшчыны» 

забілі Андрэй Шантур, Сяргей 
Фінашын, Андрэй Жаўноў і 
Віктар Райчонак.

У выніку ФК «Шуміліна» заняла 
трэцяе месца сярод каманд 
групы «А».

алесь прыбярэжны

ФК Шуміліна перамог у гасцях. Першы матч 
другога круга абласнога спаборніцтва па футболу 
завершыўся буйной перамогай шумілінцаў над ФК 
«Шаркоўшчына» 4:1.

раЗгром “ШарКоўШыны”

ФК Шуміліна прымалі 
суперніка ў якасці лідэра 
турніру групы «А». Ужо на 
першай хвіліне нападаючы 
«Міёраў» Віталь Смалякоў 
выйшаў сам-насам з нашым 
варатаром, але прыпазніўся 
з ударам. Нягледзячы на тое, 
што першыя 15 хвілін матчу 
шумілінцы былі відавочна 
больш актыўнымі, у сярэдзіне 
першага тайма «Міёры» 
адкрылі рахунак. Футбаліст 
«Міёраў» Вадзім Каранеўскі 
доўгім пасам знайшоў Віталя 
Смалякова, які прайшоў па краі, 
зблізіўся з нашым варатаром і 
паслаў мяч у далёкі кут.

Аднак нашы гульцы зноў 
перахапілі ініцыятыву, сталі 
больш валодаць мячом, і 
з дапамогай стандарту лік 
зраўнялі 1: 1. Пасля выканання 
штрафнога ўдару з правага 
краю нікім не прыкрыты 
шумілінскі гулец Дзмітрый 

Лапко ўбіў галавой мяч у 
вароты “Міераў”.

А ўсяго праз 3 хвіліны ФК 
«Шуміліна» выйшаў у рахунку 
наперад. Ішла

падача ў штрафную, міёрскі 
абаронца спрабаваў вынесці 
мяч, аднак не трапіў па мячы – 
яго падхапіў Раманаў і прабіў у 
далёкі кут - 2: 1.

У пачатку другога тайма 
здарыліся два ключавых 
моманты, якія і вырашылі 
лёс матчу. Чарговы стандарт 
у выкананні шумілінскіх 
футбалістаў прывёў да 
чарговага голу. Міхаіл 
Раманаў прабіў па варотах, 
і малады галкіпер «Міёраў», 
злавіўшы мяч, выпусціў яго ў 
вароты. Праз 5 хвілін гісторыя 
паўтарылася. Выкананне 
штрафнога ўдару Раманавым 
метраў з 35-ці прывяло да 
чацвёртага ўзяцця варот 
гасцей.

Пасля матчу футбалісты 
«Міёраў» жартавалі: – "Напэўна, 
нешта не так з пальчаткамі ў 
брамніка, бо і ў матчы першага 
круга" Шуміліна "забіла 
прамым ударам з вуглавога, 
калі галкіпер выпусціў мяч з 
рук».

Усё, што змаглі футбалісты 
«Міёраў» у астатні час, дык 
гэта скараціць адставанне ў 
ліку. Футбаліст “Міераў” Віталь 
Смалякоў выразаў перадачу ў 
штрафную да нашага Жабенка, 
які абвёў брамніка і зрабіў лік 
4:2. У застаўшыся час гульцы 
«Шуміліна», спрабуючы 
ўтрымаць пераможны лік, 
прыціснуліся да сваіх варот. 
«Мёры» атакавалі: два разы з 
забойнай пазіцыі біў Смалякоў, 
небяспечныя ўдары нанеслі 
Кузняцоў і Антанёнок, але 
рахунак застаўся ранейшым.

Важная перамога «Шуміліна» 
вывела нашу каманду на 
другую пазіцыю ў турнірнай 
табліцы ссунуўшы з яе «Міёры», 
і дала надзею на тры пуцёўкі ў 
фінал.

Шумілінскія футбалісты на сваім полі перамаглі 
каманду гасцей «Міёры» з лікам 4: 2 на чэмпіянаце 
Віцебскай вобласці па футболе.

важная перамога 
фК «Шуміліна»

Паводле Белстата, у 
чэрвені сярэдні заробак 
беларусаў склала 738,7 
рубля. У параўнанні з траўнем 
паказчык вырас прыблізна на 
20 рублёў. Таму «зарплатны 
рэйтынг» некалькі змяніўся. 
Вашай увазе прапануем 4 
раёны рэспублікі з самымі 
высокімі і самымі нізкімі 
заробкамі.

4 раёны з самымі нізкімі 
сярэднімі заробкамі за 
чэрвень 2016 па рэспубліцы:

Лоеўскі 459,2
Шаркаўшчынскі 471,1
Кармянскі 471,3
Хоцімскі 488,8
Усяго ў топ-10 раёнаў з 

самай нізкай заработнай 

платай па рэспубліцы 
патрапіла 4 раёны Віцебскай 
вобласці: Шаркаўшчынскі, 
Міёрскі, Шумілінскі і 
Браслаўскі. У дзясятцы раёнаў 
з самымі нізкімі заробкамі не 
аказалася ніводнага рэгіёну, 
дзе заробак дацягнуў хоць 
бы да 500 рублёў. Пры гэтым 
самая маленькая сярэдняя 
зарплата - ніжэй 460 рублёў - 
цяпер не ў Шаркаўшчыне, а ў 
Лоеве і ваколіцах. Хоць былы 
антылідэр са спісу самых 
бедных раёнаў усё адно не 
сышоў.

Акрамя таго, рэспубліканскі 
антырэйтынг папоўнілі адразу 
некалькі навічкоў: Шумілінскі, 
Міёрскі, Глускі, Ельскі, 

Браслаўскі і Брагінскі раёны.
Топ-10 раёнаў з самымі 

нізкімі заробкамі
Сярэдні заробак у чэрвені 

2016 года, рублёў
Лоеўскі                   459,2
Шаркаўшчынскі 471,1
Кармянскі             471,3
Хоцімскі                 488,8
Міёрскі                    492,4
Шумілінскі            492,7
Глускі                      496,2
Ельскі                      498,5
Браслаўскі             498,8
Брагінскі                499,0
4 раёны з самымі высокімі 

сярэднімі заробкамі за 
чэрвень 2016 у рэспубліцы:

Салігорскі               1065,1
Мінскі                        903,0
Дзяржынскі            813,5
Рэчыцкі                    780,0

я. Вайтовіч

Шуміліншчына скацілася ў лік раёнаў з самымі 
нізкімі заробкамі па рэспубліцы

Збяднелі уШчэнт

У выніку аварыі з узгараннем 
аўтамабіляў пад Полацкам 
трое жыхароў вёскі Кардон 
Шумілінскага раёна, у тым 
ліку і дзіця з цялеснымі 
пашкоджаннямі дастаўлены 
ў бальніцу. Шпіталізаваны 
таксама і тры чалавекі, якія 
ехалі ў «Аўдзі».

Д а р о ж н а - т р а н с п а р т н а е 
здарэне адбылося паблізу 
вёскі Семянец 1 жніўня. У 
23.00 жыхар Лепеля 1970 
года нараджэння, кіруючы 
«Аўдзі», выехаў на паласу 
сустрэчнага руху і сутыкнуўся 
з аўтамабілем «Рэно», за 
рулём якога знаходзіўся 48-
гадовы жыхар Шумілінскага 
раёна. Адбылося ўзгаранне 
аўтамабіляў.

Болей падрабязна пра 
аварыю паведамляюць зводкі. 
Так, "1 жніўня каля 23 гадзін 
на аўтадарозе Р46, на 56-м 
км, паблізу вёскі Семянец 
Полацкага раёна, аўтамабіль 
Audi 100 выехаў на сустрэчную 
паласу, дзе здзейсніў 
сутыкненне з рухаўся 
аўтамабілем Renault Laguna, які 
на гнуткай счэпцы ажыццяўляў 
буксіравання аўтамабіля 
Ford Mondeo. З прычыны 
сутыкнення аўтамабіль Ford 
атрымаў проста пашкоджанні, 
а аўтамабілі Audi і Renault 
загарэліся », – паведамілі ў 
ДАІ.

У выніку кіроўца «Аўдзі» і 
якія ехалі з ім 33-гадовы жыхар 

Белаазёрска Бярозаўскага 
раёна і 27-гадовы жыхар 
аграгарадка Яечкавічы 
Іванаўскага раёна змешчаны ў 
бальніцу.

Таксама шпіталізаваны з 
цялеснымі пашкоджаннямі 
кіроўца Renault, якія ехалі з ім 
нявестка 1991 года нарадэння, 
якая знаходзіцца ў адпачынку 
па догляду за дзіцем, і ўнук 
2014 года нараджэння, трое 
жыхароў аграгарадка Кардон 
Шумілінскага раёна.

Прычыны і абставіны ДТЗ 
высвятляюцца.

паводле abw.by

Аўтамабіль «Рэно», якім кіраваў 48-гадовы жыхар 
Шумілінскага раёна сутыкнуўся з «Аўдзі» пад 
Полацкам.

аварыя 
З уЗгараннем

19 жніўня ў горадзе Мінску 
ў а палове шостай гадзіны 
вечара каля дома па праспекце 
Незалежнасці вайскоўцамі 
вайсковай часці 5448 быў 
затрыманы непрацуючы 
жыхар гарадского пасёлка 
Обаль Шумілінскага раёна. У 

27 гадовага маладога чалавека 
выяўлена і канфіскавана 4,7 г 
амфетаміну.

Супраць маладога чалавека 
ўзбуджана крымінальная 
справа па частцы 1 артыкула 
328 КК Рэспублікі Беларусь.

сяргей Крупскі

У беспрацоўнага 27 гадовага жыхара горпасёлка 
Обаль знайшлі псіхатропнае рэчыва. 

ЗнайШлі 
амфетамін

Увечары 17 жніўня вадзіцель 
пажарнага аварыйна-
выратавальнага паста-12 
Пётр Марчук накіроўваўся 
на агарод, дзе заўважыў на 
вадаёме суседняга ўчастка 
тонучага вяскоўца. Ім аказаўся 
62-гадовага пенсіянер 
аграгарадка Слабада. 
Не марнуючы ні хвіліны, 
выратавальнік кінуўся ў ваду 
і выцягнуў вяскоўца на бераг, 
які ўжо страціў прытомнасць. 
Умела аказаў реанімацыйныя 
дзеянні і выклікаў хуткую 

дапамогу. 
Пацярпелы быў шпіталяваны 

ў Шумілінскую бальніцу ў 
рэанімацыйнае аддзяленне. 
Зараз стан здароўя пенсіянера 
здавальняючы. Як потым 
высветлілася, ён набіраў ваду 
для паліву агароду, аднак 
паслізнуўся і упаў у вадаём.

Цяпер дзякучы сапраднаму 
прафесіяналізму Пятра 
Марчука, жыхар Слабады 
застаўся жывы і нават займеў 
“дзень другога нараджэння”.

я. Вайтовіч

Супрацоўнік Шумілінскага аддзела па 
надзвычайным сітуацыям выратаваў жыхара 
вёскі Слабада, які тануў у вадаёме.

выратаваў 
жыццё чалавеКу
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НЕзалЕЖНасцІ – 25 ГаДОў

«Сесія Незалежнасці», как ее 
назовут потом, была созвана 
24 августа по требованию 
оппозиции БНФ, к которой 
присоединились другие 
демократические члены 
парламента.

В начале сессии депутат от 
БНФ Галина Семдянова внесла 
бело-красно-белый флаг в 
Верховный совет и установила 
его рядом с красно-зеленым 
флагом БССР

Перед началом сессии БНФ 
призвал минчан приходить 
на площадь перед Домом 
правительства. Тысячи людей 
откликнулись и оставались на 
площади и днем, и ночью.

Д е п у т а т ы - к о м м у н и с т ы 
неожиданно поддержали 
оппозицию: они проголосовали 
не только за независимость, но 
и за приостановку деятельности 
собственной партии.

Десять депутатов Верховного 
совета XII созыва поделились 
с TUT.BY своим самым 
эмоциональным впечатлением 
тех дней, атмосферой, которая 
отпечаталась у них в памяти.

Депутат от БНФ Валентин 
Голубев говорит, что в обществе 
было большое напряжение 
в те дни, никто не знал, чем 
закончится история с путчем.

— В поддержку депутатов-
демократов 25 августа на 
площадь пришло несколько 
десятков тысяч людей. Без 
их поддержки Верховный 
совет, я думаю, не принял 
бы те два решения — о 
независимости и о запрете 
компартии. С площади пришла 
делегация, они потребовали 
трансляцию заседания через 
аппаратуру, которая еще на 
парадах работает. Все быстро 
подключили. Люди слышали 
все, что происходило в зале, а 
мы слышали их реакцию. Если 
выступал кто-то из ретроградов, 
площадь возмущенно гудела. 
Когда выступал я, мои коллеги, 
говорили о независимости, 
с площади шли крики 
поддержки. Я не помню другой 
такой сессии, когда парламент 
бы работал с улицей. Улица не 
была агрессивной, она была 

светлой. После голосования мы 
вышли на площадь, я помню эту 
радость, люди несли цветы, меня 
женщины целовали, все пели 
песни. Милиция вся была вместе 
с нами, радовались, смеялись. 
Полное несоответствие с тем, 
что сейчас.

Сергей Наумчик называет этот 
день самым счастливым в своей 
жизни. А запомнилось ему, как 
оппозиционеры не пустили 
к трибуне первого секретаря 
ЦК компартии Анатолия 
Малофеева.

— Гэта пераламала сессію. 
М а л а ф е е ў 
выйшаў на 
трыбуну вельмі 
н а х а б н а , 
мы проста 
рванулі да 
яго, фактычна 
выціснулі яго з 
трыбуны. Быў 
моцны шок 
у большасці 
д э п у т а т а ў -
к а м у н і с т а ў . 
Першы сакра-
тар ЦК — 
гэта ўладар 
р э с п у б л і к і . 
Уявіце, што 
выходзіць на 
трыбуну Аляксандр Лукашэнка, 
а дэпутаты яго зганяюць. І 
гэта паказваюць па прамой 
трансляцыі на ўсю Беларусь. 
Уявіце, якое будзе стаўленне 
наменклатуры — ад Дома урада 
да апошняга сельсавета.

Второй момент, который 
запомнил Наумчик, это речь 
Зенона Позняка перед самым 
голосованием.

— Гэты выступ пераканаў 
многіх дэпутатаў-камуністаў. Усе 
чакалі, што ён будзе іх паласкаць, 
а Пазняк сказаў абсалютна 
нечакана, што Ельцын як 
кіраўнік Расеі па сваёй сутнасці 
застаецца імперцам. Тады ў 
зале была абсалютная цішыня. 
Потым адзін за адным пачалі 
выступаць кіраўнікі абкамаў, 
Кебіч: давайце падтрымаем 
Пазняка. Гэта было абсалютна 
нечакана. Пазняк потым 
сказаў, што гэта быў абсалютны 
экспромт, і гэта было вельмі 

трапна.
Петр Садовский, который 

позже станет первым послом 
Беларуси в Германии, говорит, 
что в эти дни начиналась 
история страны.

— Незабыўна захавалася 
ў эмацыйнай памяці плошча 
перад Домам урада, запоўненая 
тысячамі людзей. Калі мы 
выйшлі пасля галасавання з 
будынку, і розумам, і сэрцам 
стала канчаткова зразумела, што 
адбылося нешта незвычайнае ў 
паводзінах людзей: абсалютная 
разняволенасць, шчаслівыя 
вочы, абдымкі, песні, мора 
бел-чырвона-белых сцягоў. 
Нават міліцыя стала адзіным 
цэлым з шчаслівым натоўпам. 
Дзяўчаты падносілі міліцэйскім 
службоўцам кветкі, прышпілялі 

на ўніформу значкі з «Пагоняй».
После начала митинга 

Садовский уже не помнит, как 
оказался на крыше автомобиля-
ретранслятора БТ.

— Туды мяне падсадзілі 
дзясяткі рук. Стаю і не магу 
гаварыць. У горле — камяк, не 
пракаўтнуць. Душаць слёзы 
радасці. І раптам стала лёгка: 
заспявалася купалаўскае:

А ў бары-бары тры 
дарожанькі.

Гэй-гэй-гэй, тры дарожанькі ...
Там ішоў жаўнер наш 

прыгожанькі.
Гэй-гэй-гэй, наш прыгожанькі.
Па якой пайсці, задумляецца
Гэй-гэй-гэй сумляваецца...
Спявалася пра сцежку, што 

вядзе на ўсход, і пра тую што 
на захад сцелецца. А канец быў 
такі: «Выбіраў жаўнер трэцю 
сцежачку, бо вяла яна ў Родну 
Межачку. Уся плошча спявала 
адным дыханнем, магутна і 

радасна.
Депутата из демклуба 

Александра Спиглазова 
события московского путча 
застали в отпуске в Сочи, где он 
отдыхал с семьей.

— Мы сели на ближайший 
самолет, чтобы вернуться 
в Минск. Вскоре было 
голосование, его исход был 
предопределен изначально. 
Дискуссий больших не было, 
большинство смирилось 
заранее. Наверное, Вячеслав 
Францевич [Кебич] сказал всем, 
что надо поступить так, а не 
иначе. К моменту голосования 
все эмоции прошли уже, все 
воспринималось как рабочий 
момент. Даже сам этот день мне 
показался обыденным.

Вице-спикер парламента, 
к о т о р ы й 
вскоре его 
в о з г л а в и л , 
С т а н и с л а в 
Ш у ш к е в и ч 
самым ярким 
э п и з о д о м 
н а з ы в а е т 
п о д г о т о в к у 
Дек ларации, 
к о т о - р у ю 
о б ъ я в и л и 
к о н с т и т у -
ц и о н н ы м 
законом 25 
августа 1991 
года.

— Я воз-
главлял подко-

миссию по этому вопросу, 
и в нее входили вид-ные 
партийные руководи-тели: 
Леонов, Малофеев. Они очень 
плодотворно над текстом 
работали, забыв, что они 
великие коммунисты. Я понял, 
что у нас много нормальных 
людей, несмотря на их посты. 
25 августа я такого результата 
голосования не ожидал, хотя 
сам голосовал с большим 
энтузиазмом. Здесь надо 
признать правоту депутатов 
БНФ. Я очень побаивался, 
что конституционного 
большинства не будет.

Александр Соснов, успевший 
потом побывать министром 
труда, говорит, что вся неделя 
начиная с 19 августа была 
напряженной.

— Я был в отпуске. Утром, 
когда узнал, сразу же 
развернулся в Минск. Все 
события прошли быстро и 

ожидаемо. Те события даже 
трудно назвать первым шагом, 
мы только начинали строить 
страну. Особенно учитывая, 
что в стране оставалось 80% 
«ГКЧПистов по убеждениям». 
Помню, что проголосовали 
и были страшно довольны. 
Мы давно это хотели сделать, 
но номенклатура нам не 
давала. А тогда им некуда 
было деваться, они страшно 
перепугались. Как только 
ГКЧП начался, некоторые из 
них ходили, задрав нос, и 
говорили нам: «Ну что, ребята, 
теперь мы с вами разберемся». 
Когда все перевернулось, они 
тихо крались вдоль стенок 
и говорили, что они тут ни 
при чем. Они потом к весне 
оклемались, тут их убеждать 
не пришлось, от страха они 
приняли все.

Свои эмоции в те дни лидер 
БНФ Зенон Позняк описал в 
последней статье для сайта 
«Народная перамога»:

— За ўсё маё жыцьцё 
па сёньняшні дзень, я не 
адчуваў нічога падобнага ў 
душы. І мяркую, ня толькі я. 
Было такое ўражаньне, што 
мы выйшлі з залі з будынку 
Вярхоўнага Савета і трапілі ўжо 
ў іншы сьвет, які перамяніўся. 
Адчуваньне незвычайнага 
шчасьця, якога я да гэтага не 
адчуваў ніколі, агарнула істоту, 
горача падкатвала пад самае 
горла. Вакол, здавалася, былі 
ўжо іншыя дамы, дрэвы, слупы, 
ліхтары і трава. Па-іншаму пахла 
паветра, паветра свабоды, і ўсё 
навокал было сваё.

Депутат Александр 
Лукашенко, судя по 
стенограмме сессии, в зале 
голосования 25 августа 1991 
года отсутствовал. Тогдашний 
премьер-министр Вячеслав 
Кебич не стал комментировать 
TUT.BY события того дня: «Это 
было настолько давно, не надо 
уже это вспоминать».

Спустя месяц, 19 сентября 
1991 года, Верховный совет 
принял решение называть 
БССР Республикой Беларусь, 
в сокращенном названии 
— Беларусь. Тогда же было 
принято постановление ВС о 
государственных символах, 
которыми стали бело-красно-
белый флаг и герб «Погоня».

артем Шрайбман
tut.by

Четверть века назад Беларусь формально стала 
независимой страной. На волне провала путча в 
Москве депутаты Верховного совета БССР почти 
единогласным решением придали Декларации о 
суверенитете статус конституционного закона.

«мы начали строить новую страну»

– В Беларуси только ленивый 
может не заработать. Мы что, 
воюем, война у нас идет или 
еще что-то..? Надо просто 
немного шевелиться, – сказал 
Александр Лукашенко.

Также руководитель 
государства отметил, 
что каждому белорусу, 
прежде всего, необходимо 
«рассчитывать на себя».

– Это все в очередной 
раз сказано на публику, 

– сказал в экспресс-
комментарии «Салiдарнасцi» 
председатель Белорусского 
профсоюза работников 
радиоэлектронной про-
мышленности Геннадий 
Федынич. – Почему он в 
Малорите не упомянул о 
тысяче долларов зарплаты, 
которые были обещаны 
несколько лет назад? Или о 
том, сколько в этом районном 
центре было создано 

эффективных рабочих мест, 
где люди могут нормально 
заработать?

По мнению собеседника, 
в Беларуси по большому 
счету не созданы условия, 
чтобы люди могли получать 
достойную зарплату.

– Для этого нужно развивать 
малый и средний бизнес, 
делать так, чтобы человек 
имел возможность не 
получать, а зарабатывать 
деньги, соответствующие 
его труду. Но, к сожалению, 
политика государства 
сегодня направлена на то, 
чтобы человек получал свои 

мизерные деньги и во всем 
зависел от власти. Я вообще 
считаю, что за те 300-400 
рублей, которые многие 
получают, они обязаны 
работать не восемь часов 
в день, а максимум пять. А 
в остальное время должны 
получить возможность 
подработать в другом месте, 
чтобы содержать свою семью 
– вот это была бы хоть какая-
то поддержка со стороны 
государства.

Сейчас же, по словам 
профсоюзного лидера, многие 
белорусы и так «крутятся на 
трех работах» и подрывают 

свое здоровье, пытаясь 
больше заработать.

– Почему на том же Западе 
люди могут нормально 
работать на одной работе и 
содержать семью, платить 
за коммунальные услуги, 
чувствуя себя полноценным 
гражданином своей страны? У 
нас же человек думает, купить 
ли ему сегодня творог или два 
дня потерпеть, чтобы купить 
немного мяса. Это прямая 
ответственность государства, 
– подчеркнул Геннадий 
Федынич.

Новость с сайта 
gazetaby.com

«… люди должны работать 
маКсимум пять часов в день»

Посещая Малориту, Александр Лукашенко намек-
нул, что белорусы сами виноваты в своих низких 
зарплатах. Лидер независимого профсоюза 
ответил главе государства.



№12, ЖНІВЕНЬ 2016 ГОДа

-

29.08.2016 у 17.40

палатачНая КампаНІя

ДахОДы КІраўНІКОў

Па Палескай выбарчай акрузе 
№43 вылучаецца старшыня Ельскага 
райвыканкама Леанід Пісанік. Апроч 
Ельскага раёна, у акругу ўваходзяць 
Лельчыцкі, Нараўлянскі і частка 
Мазырскага раёна. Пісаніку 59 гадоў, ён 
родам з Мазыра. У савецкі час будаваў 
сабе кар’еру ў якасці вайскоўца. Толькі 
ў 1997 сышоў з службы ў чыноўнікі. 
Ад 2011 года ўзначальвае Ельскі 
райвыканкам. Варта адзначыць, 
штоЛеанід Пісанік з’яўляецца членам 
Камуністычнай партыі Беларусі.

За мінулы год чыноўнік зарабіў звыш 
279 мільёнаў недэнамінаваных рублёў. 
Гэта каля 23,3 мільёнаў у месяц. Сярэдні 
заробак па Ельскаму раёну, паводле 
дадзеных Белстата, складае 4,8 мільёны 
рублёў. Гэта адзін з найбяднейшых 
раёнаў краіны.

У самім Ельску Пісанік маёмасці 
не мае. Затое ў яго ёсць дастаткова 
прасторная кватэра на 84,39 кв.м. у 
Мазыры.

Сярод канкурэнтаў Пісаніка ёсць 
фермер, аператар аўтаматычных ліній 
і пенсіянер. Дык вось ні ў каго з іх 
сярэдні даход за месяц не перавышаў 

3 мільёнаў рублёў.
З Ельска пераходзім у недалёкія 

Калінкавічы. Па мясцовай акрузе №41 
вылучаецца старшыня Мазырскага 
райвыканкама Яўген Адаменка.

Яму 56 гадоў, нарадзіўся ў вёсцы 
Лубень Нараўлянскага раёна. Скончыў 
сельскагаспадарчы інстытут. Да 
Мазыра быў кіраўніком Калінкавіцкага 
райвыканкама. Даходы Адаменка 
летась склалі 360 мільёнаў рублёў. Гэта 
значыць, што ў сярэднім у месяц ён 
зарабляў каля 30 мільёнаў. Сярэднія 
заробкі па Мазырскаму раёну 
складаюць 6,8 мільёнаў, дзякуючы 
нафтаперапрацоўчаму заводу.

Пазначана, што ў маёмасці 
Адаменкі таксама маецца прыватны 
дом у Калінкавічах, але плошча не 
пазначаецца.

На Віцебшчыне дэпутатам па 
Сенненскай акрузе хоча стаць старшыня 
Дубровенскага райвыканкама Анатоль 
Лукашоў. Ягоны даход у 2015 годзе 
склаў 227 мільёнаў рублёў, то бок у 
месяц ён атрымліваў каля 19 мільёнаў. 
Ва ўласнасці кандыдата таксама маецца 
прыватны дом у Дуброўна плошчай 

142 м.кв., а таксама сціплы аўтамабіль 
«Audi A6» 2000 года выпуску.

Ёсць сярод вылучэнца і адна 
намесніца старшыні райвыканкама 
— маладзечанскага. Гэта Людміла 
Канановіч. Яе даход склаў звыш 191 
мільёна рублёў, гэта значыць менш 
за 16 мільёнаў на месяц. У спадарыні 
Канановіч таксама маецца кватэра ў 
Маладзечне плошчай 52 м.кв., а таксама 
дачны домік у Смаргонскім раёне.

Колькі зарабляюць на 
ўзроўні намеснікаў старшынь у 
аблвыканкамах

Па Рэчыцкай выбарчай акрузе 
вылучаецца намеснік старшыні 
Гомельскага аблвыканкама Баляслаў 
Пірштук.

Яму 57 гадоў, родам з вёскі Пірштукі 
Ляхавіцкага раёна. Працоўную кар’еру 
будаваў у Светлагорскім раёне, дзе 
займаў розныя пасады ў выканаўчым 
камітэце. Адметна, што ў той самы час у 
Светлагорску працавалі сённяшні віцэ-
прэм’ер Уладзімір Патупчык і былы 
старшыня Гомельскага аблвыканкама 
і КДК Аляксандр Якабсон.

У аблвыканкаме Пірштук зарабіў 
летась 320 мільёнаў рублёў, больш 
за 26 мільёнаў у месяц. Таксама ў 
маёмасці дом у Гомелі з плошчай 187 
кв.м., а таксама аўтамабіль Аўдзі А4, 
2014 года выпуска.

Намеснік старшыні Брэсцкага 
аблвыканкама Леанід Цупрык 
вылучаецца кандыдатам па 
Баранавіцкай сельскай акрузе №7. 
Адметна, што ён вылучаны шляхам 
вылучэння калектывам Ляхавіцкай 
цэнтральнай бальніцы.

Даходы Цупрыка складаюць 432 
мільёны рублёў. Аднак у дадзеных 
адразу пазначаецца, што 130 мільёнаў 
— гэта продаж паловы кватэры. 
Яшчэ 8,7 мільёнаў — гэта крэдыт ад 
«ХоўмКрэдытБанка». Цікава, на што не 
хапала грошай чыноўніку.

У маёмасці Цупрыка маецца 
аўтамабіль «Нісан-Кашкай», 2010 года 
выпуска.

Узяў крэдыт таксама кіраўнік справаў 
Мінскага абласнога выканаўчага 
камітэта Іван Маркевіч. Ягоны крэдыт у 
«Беларусбанку» склаў аж 150 мільёнаў 
рублёў.

Калі адняць крэдыт, то сярэдні даход 
Маркевіча складае каля 22 мільёнаў 
у месяц. У яго валоданні ёсць вялікая 
кватэра ў Мінску (100 кв.м.), а таксама 
дом у Валожыне (198 кв.м.).

Таксама Маркевіч пазначыў у 
валоданні матацыкл «Ява», 1987 
года. Вылучаецца Маркевіч па 
Маладзечанскай сельскай акрузе.

Новасць з сайта 
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Многія начальнікі адпраўляюцца балатавацца ў дэпутаты 
Палаты прадстаўнікоў, таму хочуць яны ці не, але абавязаныя 
падаць інфармацыю аб сваіх даходах, а таксама маёмасці. 
Паглядзім, як жыве раённае і абласное кіраўніцтва краіны.

КольКі Зарабляюць КіраўніКі вертыКалі…

Ток-шоу «Справа прынцыпу» з 
вядучым Вадзімам Гігіным 22 жніўня 
было прысвечаная тэме парламенцкіх 
выбараў. Адным з гасцей перадачы быў 
Алесь Лагвінец, якога не зарэгістравалі 
кандыдатам у дэпутаты па Сухараўскай 
выбарчай акрузе. Лагвінец сышоўся ў 
гарачай дыскусіі са старшынькай ЦВК 
Лідзіяй Ярмошынай.

Лагвінец перш за ўсё падшпіліў 
Вадзіма Гігіна як патэнцыйнага 
выбарца, бо вядучы жыве ў Сухараве 
і гіпатэтычна мог галасаваць за 
прадстаўніка Руху «За Свабоду».

«Я выкарыстоўваў выбарчую 
кампанію, каб прадэманстраваць, 
што ўлада ў нас несправядлівая. 
Сапраўдныя выбары будуць толькі 
тады, калі будзе празрысты працэс. Усе 
назіральнікі АБСЕ кажуць, што ў нас 
несправядлівыя выбары, няма падліку 
галасоў», — сказаў Лагвінец.

Ён агучыў інфармацыю, што з 37 
чалавек, якія ягоная каманда вылучыла 
ва ўчастковыя камісіі, зарэгістраваныя 
былі толькі двое.

«Дык а навошта вы гэты тэатр абсурду 
рабілі?» — спытаўся Гігін.

«Каб паказаць, што выбараў няма. 
Пакуль у нас не расследаваныя да 
канца справы зніклых палітыкаў, 
пакуль у краіне ёсць палітвязні, 
справядлівых выбараў не будзе», — 
запэўніў Алесь Лагвінец.

«Мы карыстаемся выбарамі, каб 
прадэманстраваць несправядлівасць 
уладаў. Несправядлівасць у пытанні 
заробкаў». На гэтым Гігін спрабаваў 
перабіць Лагвінца: «Несправядлівая 
ўлада дае апазіцыі магчымасць яе 
крытыкаваць».

«Народ дае. Гэта запісана ў 
Канстытуцыі».

Пасля Вадзім Гігін спрабаваў 

«абараніць» Алеся Лагвінца 
перад Лідзіяй Ярмошынай, чаму 
ж апазіцыйнага кандыдата не 
зарэгістравалі кандыдатам у дэпутаты.

«Вы выступаеце адвакатам д’ябла, 
— адрэзала Ярмошына. — Лагвінец 
паводзіў сябе так, нібыта для 
падручніка «Як нельга паводзіць 
сябе падчас выбараў. Пастаянна, 
дзёрзка, груба парушаў выбарчае 
заканадаўства. Прычым рабіў ён гэта 
намерана, спецыяльна».

Лагвінец адзначыў, што сёння 
парламент успрымаецца як сінекура, 
магчымасць для наменклатуры 
зарабіць добрую пенсію. «У вас добрая 
пенсія будзе, спадарыня Лявоненка?» 
— спытаўся ён рытарычна ў дэпутаткі-
камуністкі Валянціны Лявоненка.

Пры канцы Лагвінец адзначыў, што 
фальсіфікацыі адбываюцца на ўзроўні 
ўчастковых камісій.

У фэйсбуку Алесь Лагвінец напісаў, 
што з ягонага выступу была выдаленая 
наступная частка: «Справядлівыя 
выбары будуць тады, калі Лукашэнка і 
Ярмошына будуць на пенсіі».

Таксама госцем перадачы быў 
палітычны аналітык Валерый 
Карбалевіч. Ён адзначыў, што выбараў 
у краіне няма.

«Нават улада не хавае таго, што 
гэта імітацыя. Ярмошына нядаўна 
сказала, што апазіцыя рыхтуецца да 
паразы. Выбары яшчэ не пачаліся, а 
ўжо ведаюць іх вынікі. Проста нейкая 
Ванга. Уявіце, калі футбольны суддзя, 
выводзячы каманды на поле, будзе 
казаць адной з іх: «У вас няма шанцаў, 
вы саступіце».

«Вынік загадзя вядомы», — лічыць 
аналітык.

зміцер панкавец
nn.by

Намеснік старшыні Руху «За Свабоду» Алесь Лагвінец жорстка 
раскрытыкаваў улады на тэлеканале АНТ. 

лагвінец даў джаЗу
на тоК-Шоу гігіна

Сайт правозащитного центра 
«Вясна» сообщил об очередном 
случае милицейского произвола в 
Минске. К юристам обратился врач-
педиатр Дмитрий Середа и рассказал 
историю, которая красноречиво 
характеризует стиль работы 
белорусской милиции.

По словам мужчины, находясь 
в своей квартире вместе с женой 
и маленькой дочкой, он услышал, 
что в дверь начал кто-то ломиться. 
Это были неизвестные в масках: 
без звонка и объяснений они стали 
выбивать входные двери, а также 
спустились с крыши и разбили стекло 
балконной двери на кухне.

Когда хозяин квартиры попытался 
узнать, что за люди хотят попасть 
в его дом, неизвестные ворвались 
внутрь, уложили Дмитрия Середу 
лицом в пол, не отвечая на вопросы: 
«Кто вы? Что происходит?». Только 
позже один из вломившихся сказал 
беременной жене хозяина квартиры, 
что они «из милиции».

— Я пытался повернуть лицо в 
другую сторону, за что получил 
удар по лицу и приказ не двигаться, 
— описывает события того утра 
Дмитрий Середа. — После этого 
мою голову придавили кроссовком 
и посыпались удары по голове, телу 
в области почек, спине и ногам. 
У меня подступил ком к горлу и в 
голове помутнело — я стал терять 
сознание.

Позже, как сообщают 
правозащитники, белоруса 

погрузили в автомобиль и повезли 
в милицию, где продержали более 
суток.

В результате выяснилось, 
что мужчина был задержан по 
ошибке (свидетельница по делу, 
расследуемому милицией, заявила, 
что он «совсем не похож» на 
преступника). На следующий день 
его, наконец, отпустили на свободу, 
поскольку у следователя «отпали 
основания для дальнейшего 
содержания его под стражей».

Сейчас белорус находится на 
больничном, а его жена и дочь до сих 
пор пребывают в состоянии шока. 
Несмотря на то, что Дмитрий Середа 
уже направил жалобы в Следственный 
комитет, МВД и Генпрокуратуру, пока 
перед ним никто не извинился.

— Пока от милиции нет абсолютно 
никакой реакции, — рассказал в 
пятницу в полдень «Салiдарнасцi» 
Дмитрий Середа. — Мы только 
сегодня с юристом жалобы составили 
правильно и отправили их. А так 
целыми днями ходим по врачам — 
вчера у психиатра были, позавчера 
в поликлинике. Жена до сих пор 
в стрессе, ребенок — на нервных 
истериках. Дочке поставили диагноз: 
нервный срыв.

Собеседник признался, что 
сейчас он подробно расписывает 
эту ситуацию для публикации в 
интернете: «Чтобы люди знали, что 
их может ждать в будущем».

Евгений Федоров
gazetaby.com

Отряд спецназа «по ошибке» вломился в квартиру врача-
педиатра и избил его до потери сознания.

врач-педиатр: «мою 
голову придавили 

КроссовКом…

памылКа спЕцНаза


